
Zápis ze zasedání Vědecké rady FF Univerzity Pardubice 
ze dne 24. 1. 2022  

uskutečněné formou online schůzky přes MS Teams 
 
Přítomni: 
Externí členové: 
doc. PhDr. Ivana Ebelová, CSc.; doc. ThDr. Jiří Gebelt, Th.D.; prof. PhDr. Milan Hlavačka, 
CSc.; prof. PhDr. Michaela Hrubá, Ph.D.; doc. Mgr. Jiří Hutečka, Ph.D.; doc. PhDr. Petr 
Chalupský, Ph.D.; doc. PhDr. Tomáš Kasper, Ph.D.; prof. PhDr. Bohuslav Mánek, CSc.; 
prof. PhDr. Jiří Mikulec, CSc.; doc. Mgr. Lukáš Novotný, M.A., Dr.phil.; doc. Jakub 
Sirovátka, Dr.phil. 
 
Interní členové: 
doc. PhDr. Šárka Bubíková, Ph.D.; doc. PaedDr. Monika Černá, Ph.D.; doc. Mgr. Tomáš 
Hejduk, Ph.D.; prof. PhDr. Petr Horák, CSc.; doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.; prof. PhDr. Milena 
Lenderová, CSc.; doc. Mgr. Pavel Marek, Ph.D.; doc. MgA. Tomáš Petráň, Ph.D.; doc. 
PhDr. Petr Poslední, CSc.; Mgr. Irena Reimannová, Ph.D.; prof. PhDr. Karel Rýdl, CSc.; 
PhDr. Ivo Říha, Ph.D.; MgA. Radomír Slovik; doc. PhDr. Martin Soukup, Ph.D.; prof. PhDr. 
Vladimíra Spilková, CSc.; prof. PhDr. Petr Vorel, CSc. 
 
Omluveni:  
doc. PhDr. Naděžda Pelcová, CSc. a doc. PhDr. Martin Soukup, Ph.D. 
 
Body k jednání:  

1. Uvítání 
2. Souhlas VR FF UPCE s Pravidly pro distanční jednání a hlasování VR FF UPCE 

formou videokonference 
3. Schválení programu zasedání 
4. Návrh změn ve složení oborové rady doktorských studijních programů Filosofie / 

Philosophy (závažná změna v akreditacích realizovaných doktorských studijních 
programů) 

5. Žádost o projednání a schválení změny ve studijním programu v průběhu jeho 
uskutečňování (NMSP Resocializační pedagogika) 

6. Návrh na schválení nových členů komisí bakalářských a magisterských SZZ 
7. Různé 

 
 
ad 1, 2) Uvítání. Souhlas VR FF UPCE s Pravidly pro distanční jednání a hlasování VR 
FF UPCE formou videokonference 
Pan děkan přivítal přítomné a seznámil je s pravidly distančního jednání. Pravidla byla 
předem zaslána spolu s materiály k projednání. Hlasování probíhalo za pomoci nástroje 
Forms v systému MS Teams. 
Na začátku jednání bylo přítomno 24 z 28 členů vědecké rady. 
 
Usnesení: 
Vědecká rada FF UPCE souhlasí s navrženými Pravidly pro distanční jednání a hlasování 
VR FF UPCE formou videokonference. 
 
Hlasování: 24-0-0 
 
14:10 příchod doc. Kaspera. Přítomno 25 členů vědecké rady. 
 
 
ad 3) Schválení programu zasedání 
K předloženému programu zasedání nikdo nevznesl připomínky. 



 
Usnesení:  
Vědecká rada Fakulty filozofické UPCE schvaluje program zasedání. 
 
Hlasování: 25-0-0  
 
 
ad 4) Návrh změn ve složení oborové rady doktorských studijních programů Filosofie / 
Philosophy (závažná změna v akreditacích realizovaných doktorských studijních 
programů) 
Podle Studijního a zkušebního řádu UPCE jmenuje členy oborové rady na dobu pěti let 
děkan po schválení vědeckou radou fakulty. Vzhledem k tomu, že mandát naprosté většiny 
členů oborové rady DSP Filosofie / Philosophy skončil v roce 2021, je nutné členy oborové 
rady znovu jmenovat. Zároveň však v prosinci 2021 došlo ke změně garanta DSP Filosofie / 
Philosophy, který si přeje v oborové radě podniknout jisté změny. Děkan fakulty s těmito 
změnami souhlasí, a proto předkládá tento materiál na zasedání vědecké rady. Všichni nově 
navrhovaní členové mají významnou publikační činností s mezinárodním rozměrem 
a zkušenostmi s řešením vědeckých projektů. 
Akademický senát FF UPCE tuto věc projednal na svém řádném zasedání 10. ledna 2022 
a po schválení vědeckou radou bude materiál předán ke schválení i Radě pro vnitřní 
hodnocení UPCE. 
 
14:17 příchod prof. Hlavačky. Přítomno 26 členů vědecké rady. 
 
Usnesení: 
Vědecká rada Fakulty filozofické UPCE schvaluje předložený návrh změn ve složení oborové 
rady doktorských studijních programů Filosofie / Philosophy a doporučuje děkanovi jeho 
postoupení rektorovi UPCE k dalšímu projednání v rámci Rady pro vnitřní hodnocení UPCE. 
 
Hlasování: 25-1-0 
 
 
ad 5) Žádost o projednání a schválení změny ve studijním programu v průběhu jeho 
uskutečňování (NMSP Resocializační pedagogika) 
Dne 1. listopadu 2021 vydalo MPSV stanovisko o oprávnění absolventů studijního programu 
Resocializační pedagogika vykonávat regulované povolání sociální pracovník. V návaznosti 
na to dochází ke změně v profilu absolventa a k drobným úpravám v cílech studia tohoto 
studijního programu. 
 
Usnesení: 
Vědecká rada Fakulty filozofické UPCE schvaluje předložený návrh změny v NMSP 
Resocializační pedagogika a doporučuje děkanovi jeho postoupení rektorovi UPCE 
k dalšímu projednání v rámci Rady pro vnitřní hodnocení UPCE. 
 
Hlasování: 24-0-1 (1 člen nehlasoval) 
 
ad 6) Návrh na schválení nových členů komisí bakalářských a magisterských SZZ 
Jedná se pouze o dílčí změny a doplnění státnicových komisí a navrhujeme je především 
proto, že si někteří kolegové zvýšili kvalifikaci (doc. Grygar, dr. Dyndová, dr. Novotný, dr. 
Valentinová), nebo se týkají nových předsedů komisí, kde se snažíme využít více stávajících 
zaměstnanců. Změny jsou zvýrazněny červeně. 
 
Usnesení: 
Vědecká rada Fakulty filozofické UPCE schvaluje předložený návrh na členy komisí 
bakalářských a magisterských státních závěrečných zkoušek. 



 
Hlasování: 24-0-0 (2 členové nehlasovali) 
 
 
ad 7) Různé 
Prof. Hrubá informovala o chystaném Sjezdu historiků, který se uskuteční 20. – 22. září 2022 
v Ústí nad Labem. Od 1. 4. bude znám program a spuštěno přihlašování. 
 
Prof. Hrubá a prof. Vorel informovali o novinkách v problematice hodnocení vědy 
v humanitních oborech (6. vědní oblast). Filozofické fakulty se brání nastavenému hodnocení 
v M2 a žádají, aby byla vypracována jiná metodika pro získání dat do M2, jež by 
respektovala prostředí humanitních oborů. Při Asociaci děkanů filozofických fakult vznikla 
pracovní skupina, která se přípravou této metodiky zabývá. 
 
Doc. Kubeš informoval o fakultních vědeckých týmech, které v letech 2020-2021 podpořily 
vědecký rozvoj fakulty. Nyní vedoucí těchto týmů odevzdávají závěrečné zprávy a přijímáme 
návrhy na zřízení vědeckých týmů na léta 2022-2024. 
 
Děkan se rozloučil a sdělil, že další zasedání vědecké rady plánuje uskutečnit na přelomu 
března a dubna. K projednání a schválení bude předložen akční plán konkretizující postup 
řešení strategického záměru fakulty. 
 
 
 
V Pardubicích dne 25. 1. 2022                                          doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D. 
Zapsala: Dita Jančaříková                                děkan Fakulty filozofické Univerzity Pardubice 
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